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Από το υπ’αριθ 14 / 98 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 323/98 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση κατ΄ αρχήν  δημιουργίας Ιστορικού 
Μουσείου στη Βέροια και παραχώρηση της χρήσης 
δημοτικής έκτασης. 

 
       Σήμερα  22 Ioυνίου του έτους 1998 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 18-6-1998 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους  και  παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25  μελών βρέθηκαν παρόντα 19 μέλη. 
 

    Παρόντες                                      Aπόντες                        Παρόντες  Πάρεδροι 

1. K. Aσλάνογλου Δ. Αδάμου  Γ. Μπαλτζής  
2. Ι. Κουρουζίδης Ε. Λελεκάκης  
3. Μ. Ποτουρίδης Π. Καρασαββίδου  
4. Κ. Κόλβατζης Ο. Σιδηρόπουλος  
5. Κ. Βαφείδης Φ. Γαλανούδη –Τσανάκα  
6. Α. Δελαβερίδης Β. Τσίλης  
7. Θ. Τέτος   Απόντες Πάρεδροι 
8. Κ. Πουλασουχίδης   Λ. Χατζηγεωργίου 
9. Κ. Γκαβαϊσές   Θ. Δεμερτζής 

10. Α. Μαρκούλης    
11. Α. Καραντουμάνης    
12. Λ. Τάκης    
13. Ε. Παναγιωτίδης    
14. Ε. Σοφιανίδης    
15. Χ. Παπαγεωργίου ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά       τη     συζήτηση     της   υπ’ αριθ.     304/98 

απόφασης    προσήλθε ο κ.. Κ. Κόλβατζης. 
     Κατά    τη   συζήτηση    της       υπ’    αριθ.    315/98 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Δελαβερίδης, Δ.Ζαμάνης,Π.Αγαθαγγελίδης.  
      Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 317/98 απόφασης προσήλθαν 
οι κ. κ. Δ. Ζαμάνης, Π. Αγαθαγγελίδης και αποχώρησαν οι κ. κ. Α. 
Μαρκούλης, Δ. Ζαμάνης. 
       Κατά τη συζήτηση της υπ’ αρίθ. 324/98 απόφασης προσήλθε 
ο κ. Α. Μαρκούλης. 

16. Γ. Χιονίδης 
17. Δ. Ζαμάνης 
18. Μ. Αδαλόγλου 
19. Π. Αγαθαγγελίδης 

   
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 20ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από  7-6-98  εισηγητικό σημείωμα του αναπληρωτή 
Δημάρχου κ. Μενέλαου Ποτουρίδη, που έχει ως εξής :  
 Με το υπ΄  αρ. 8759  συμβόλαιο (Ανταλλαγή Ακινήτων) στο Δήμο Βέροιας 
περιήλθε οικοπεδική έκταση εντός του Ο.Τ. 316 στην περιοχή κάτω Εληάς εμβαδού 
11.900 τ.μ.  από ανταλλαγή μεταξύ Δήμου Βέροιας και Ο.Ε.Κ. 

Η  ΕΠΑ  έχει χαρακτηρίσει τον χώρο σαν χώρο αθλητικών εγκαταστάσεων. 
Το Δημοτικό Συμβούλιο με την υπ΄ αρ. 158/95 απόφασή του κίνησε διαδικασία 
τροποποίησης της πολεοδομικής μελέτης και του Γ.Π.Σ. στις χρήσεις των Ο.Τ. 316 
και 676  και όρων δόμησης του Ο.Τ. 316 καθώς και την απαλλοτρίωση των 
ιδιοκτησιών και πρότεινε τον χαρακτηρισμό  «Χώρος εκπαίδευσης και χώρος 
Αθλητικών εγκαταστάσεων». 

Σύμφωνα με το άρθρο 247 του Π.Δ. 410/95 (ΔΚΚ) με απόφαση του 
Δημοτικού Συμβουλίου επιτρέπεται να παραχωρείται δωρεάν η χρήση δημοτικών 
ακινήτων στο δημόσιο ή σε νομικά πρόσωπα δημοσίου δικαίου, για την αντιμετώπιση  
έκτακτης και επείγουσας ανάγκης. Η παραχώρηση ανακαλείται με όμοια απόφαση, 
εφόσον οι λόγοι που την είχαν υπαγορεύσει έχουν εκλείψει. 

Επίσης, με την ίδια διαδικασία, επιτρέπεται να παραχωρείται δωρεάν η χρήση 
ακινήτων σε άλλα νομικά πρόσωπα, που ασκούν αποκλειστικά και μόνον 
δραστηριότητα που είναι κοινωφελής  ή προάγει τα τοπικά συμφέροντα. 

Ο «ΣΥΛΛΟΓΟΣ  ΦΙΛΩΝ  ΠΟΛΕΜΙΚΟΥ  ΜΟΥΣΕΙΟΥ  ΒΕΡΟΙΑΣ» με την 
από 21-5-98   αίτησή του προς το Δημοτικό Συμβούλιο ζητά να του παραχωρηθεί η 
χρήση του παραπάνω οικοπέδου για την προσωρινή εγκατάσταση του υλικού που 
αναφέρεται στην αίτηση και στην πρόταση  ίδρυσης ιστορικού Μουσείου στη 
Βέροια, καθώς και δέσμευση χώρου 60-70 στρεμμάτων για την μελλοντική 
εγκατάσταση του Μουσείου. 

Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο ν΄ 
αποφασίσει  σχετικά. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος : Είναι ένα ζήτημα που μπήκε από συμπολίτες μας οι οποίοι έχουν ένα 
ενδιαφέρον για τη δημιουργία ενός πολεμικού μουσείου που ενδεχόμενα μπορεί ν΄ 
αποτελέσει πόλο έλξης  όχι μόνο για τα παιδιά και τα σχολεία της πόλης μας αλλά και 
της ευρύτερης περιοχής. Έχουν προχωρήσει αυτοί σημαντικά το ζήτημα ανεύρεσης 
του υλικού με επαφές που είχαν με το Γ.Ε.Σ., το Γ.Ε.Α. κλπ και όπως βλέπετε στο 
εισηγητικό ήδη τα πρώτα κομμάτια  έρχονται. Η εισήγησή μου έχει έναν διπλό 
χαρακτήρα. Πρώτον, θα πρέπει να αναζητηθεί σε συνεργασία με τον στρατό ένας 
μόνιμος χώρος που να μπορεί να φιλοξενήσει το μουσείο, σε κάποιο στρατόπεδο κλπ. 
Προσωρινά να χρησιμοποιηθεί ο ελεύθερος χώρος που βρίσκεται κάτω από την  
«Εληά» που αποτελεί δημοτική έκταση και ανήκε στον Ο.Ε.Κ. και ανταλλάχτηκε. 
Αυτό μιλάμε για 2-3 χρόνια. 
Πρόεδρος : Ερωτήσεις. 
Πουλασουχίδης : Οι συμπολίτες αυτοί έχουν συνεννοηθεί με το πολεμικό μουσείο; 
Διότι και στο παρελθόν υπήρξε έντονη δραστηριότητα να δημιουργηθούν 
παραρτήματα του πολεμικού μουσείου σε διάφορες πόλεις της Ελλάδας όμως η ιδέα 
αυτή εγκαταλείφθηκε  για τους λόγους που ξέρει το Π.Μ. και θα ήξερα τι άλλαζε 
μέχρι σήμερα. 
Παναγιωτίδης : Υπάρχουν δαπάνες; Ποιος θα τις επιβαρυνθεί; 
Καμπούρης Ι., εκπρόσωπος φίλων Π.Μ. : Επαφή με το Π.Μ. δεν υπάρχει. Υπήρχε μία 
επαφή με τον αρχηγό του ΓΕΣ  ο οποίος αποδέχθηκε και υιοθέτησε την πρόταση αυτή 
και θα παράσχει κάθε βοήθεια. Έγινε και μία παρέμβαση στον κ. Τζαγάνη ο οποίος 



δέχεται να προχωρήσουμε στην ίδρυση του Μουσείου. Η  αεροπορία, όπως μας 
δήλωσε, θ΄ αναλάβει τις δαπάνες μεταφοράς των αεροσκαφών. Επειδή οι δαπάνες 
είναι μεγάλες και τους ενδιαφέρει  να πάνε τα υλικά σε φυλασσόμενους χώρους θα 
ήθελαν να εξασφαλίσουμε κάποιον χώρο που θα παρέχει μία ασφάλεια στα εκθέματα. 
Να γίνει συζήτηση για τη χωροθέτηση και για τις δαπάνες που θα προκύψουν για 
περίφραξη του χώρου κλπ. Κι αν αυτά τα πράγματα μπορούν να γίνουν και να 
καλυφθούν από τη μεριά κάποιου φορέα  είτε του Δήμου, είτε του ΥΠ.ΕΘ.Α.  Είναι  
στις δυνατότητες του και τόχει κάνει. Νομίζω μία σχετική πίεση μπορεί ν΄ αποδεχθεί 
και μία τέτοια δικιά μας απόφαση. 
Παναγιωτίδης : Πρέπει να δώσουμε το χώρο. Θα είναι πολύ καλό. Είναι ανώριμο το 
θέμα. Για το θέμα των δαπανών το θέμα θα πρέπει να ξανάρθει στο Δ.Σ. με μία 
οικονομοτεχνική μελέτη. ΄Ετσι  αφηρημένα δεν μπορούμε να προχωρήσουμε. Για το 
χώρο να το δώρουμε. 
Κουρουζίδης : Συμφωνώ με τον κ. Παναγιωτίδη. 
Δήμαρχος  : Κατ΄ αρχήν είναι αυτή η απόφαση. Για τις δαπάνες δεν αποφασίζουμε 
σήμερα. 
Καμπούρης : Μπορεί να υπάρξει απόφαση που να λεει ότι ο Δήμος συναινεί με τη 
δημιουργία του Μουσείου; 
Πρόεδρος : Ασφαλώς. Αφού παραχωρεί το χώρο. 
Πρόεδρος : Συμφωνεί το σώμα με τις προτάσεις που ακούστηκαν; 
Σύμβουλοι : Ναι. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη : 
1.- Το από 7-6-98 εισηγητικό σημείωμα του αναπληρωτή Δημάρχου κ. Μενέλαου 
Ποτουρίδη. 
2.- Το από 18-5-98 αίτημα του συλλόγου φίλων πολεμικού μουσείου Βέροιας. 
3.- Ότι με το υπ΄ αριθ. 8759 συμβόλαιο (ανταλλαγή ακινήτων) περιήλθε στο Δήμο 
οικοπεδική έκταση εντός του ΟΤ 316  στην περιοχή κάτω Εληάς  εμβαδού 11.900 
τ.μ. από ανταλλαγή μεταξύ Δήμου Βέροιας και ΟΕΚ. 
4.- Ότι με την υπ΄ αριθ. 158/95 προγενέστερη απόφασή του εγκρίθηκε η κίνηση 
διαδικασίας τροπ/σης της Π.Μ. και του Γ.Π.Σ. και προτείνεται ο χαρακτηρισμός του 
ΟΤ 316 ως «χώρος εκπ/σης και χώρος αθλητικών εγκαταστάσεων». 
5.- Ότι για την προβολή του έργου και την παρουσίαση της εξέλιξης των ενόπλων 
δυνάμεων της Ελλάδας κρίνεται  σκόπιμη η δημιουργία Ιστορικού Μουσείου. 
6. Την ανάγκη παραχώρησης κοιν/στης δημοτικής έκτασης για την προσωρινή 
εγκατάσταση του υλικού του Μουσείου. 
7.- Τις διατάξεις του άρθρου 247 του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ). 

 
Αποφασίζει Ομόφωνα 

 
 Α) Εγκρίνει κατ΄ αρχήν τηΝ συμμετοχή του Δήμου στην προσπάθεια για την 
προβολή του έργου και την παρουσίαση της εξέλιξης των ενόπλων δυνάμεων της 
Ελλάδας. 
 Β) Εγκρίνει την προσωρινή εγκατάσταση υλικού των ενόπλων δυνάμεων  
Ελλάδας στην δημοτική οικοπεδική έκταση εμβαδού 11.900 τ.μ. που βρίσκεται στο 
ΟΤ 316,  η οποία και θα πρέπει να διαμορφωθεί σύμφωνα με την τεχνική έκθεση 
διαμόρφωσης χώρου Ιστορικού Μουσείου που έχει συνταχθεί. 
 Γ) Ν΄ αναζητηθεί σε συνεργασία με τους αρμόδιους φορείς ένας χώρος 
συνολικής έκτασης 60-70 στρεμμάτων για τη μελλοντική μόνιμη εγκατάσταση του 
Ιστορικού Μουσείου Βέροιας. 
 



Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 323/ 1998 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
                 Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ   ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Ε. Παναγιωτίδης 

 Μ. Ποτουρίδης Ε. Σοφιανίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ K. Kόλβατζης Χ. Παπαγεωργίου 

 Κ. Βαφείδης Γ. Χιονίδης 
 Α. Δελαβερίδης Δ. Ζαμάνης 
 Θ. Τέτος Μ. Αδαλόγλου 

                Ο  ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ K. Πουλασουχίδης Π. Αγαθαγγελίδης 
 Κ. Γκαβαϊσές   
 Α. Μαρκούλης   

ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ Α. Καραντουμάνης   
     
     
     

     
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 23-9-98 

      Ο  Αναπληρωτής Δημάρχου  
 
 

ΜΕΝΕΛΑΟΣ  ΠΟΤΟΥΡΙΔΗΣ 


